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Protokół nr 38/2022 

z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej  

w Suwałkach odbytego w dniu 20 czerwca 2022 r. w godz. od 1600 do 1715 

w  Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1  

oraz za pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

 

Obecni członkowie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki: 

1. Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji  

2. Wojciech Pająk – Wiceprzewodniczący Komisji – on-line 

3. Tadeusz Czerwiecki  

4. Anna Maria Gawlińska – on-line  

5. Jacek Juszkiewicz   

6. Kamil Lauryn  

7. Jacek Niedźwiedzki  

8. Marek Lech Zborowski – Weychman  

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk  

2. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk  

3. Agnieszka Domalewska – p.o. Naczelnika Wydziału Kultury i Sportu  

4. Jerzy Gałązka – p.o. Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska i Gosp. Komunalnej  

5. Maria Langner – Radca Prawny 

6. Kamil Sznel – Naczelnik Wydz. Obsługi Prezydenta, Komunikacji Społecznej i Promocji 

7. Eugeniusz Przybysz – Prezes PGK Sp. z o.o. w Suwałkach  

8. Zbigniew Walendzewicz – Prezes PGO Sp. z o.o. w Suwałkach  

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury Sportu i Turystyki powitał 

zebranych i przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami 

komisyjnymi.  

 

Radni nie zgłosili uwag i jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 37/2022 z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i 

Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 16 maja 2022 r. 

2. Informacja z konsultacji społecznych projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach  

w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu w Mieście Suwałki. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania 

rozwoju sportu w Mieście Suwałki.  

4. Zaopiniowanie „Raportu o stanie Miasta 2021” ((Materiał dostępny w wersji papierowej w Biurze 

Rady Miejskiej pok. 118 oraz w wersji elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego w 

Suwałkach w zakładce Menu podmiotowe/Rada Miejska/Materiały sesyjne i komisyjne). 
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5. Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami w Suwałkach Sp. z o.o. 

za rok 2021.   

6. Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Suwałkach Sp. z 

o.o. za 2021 rok.  

7. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Suwałki 

dotyczących Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2023 rok.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami 

Miasta Suwałki dotyczących Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2023 r.   

9. Wolne wnioski. 

 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 37/2022 z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i 

Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 16 maja 2022 r. 

 

Bogdan Bezdziecki zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Protokół nr 37/2022  

z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 16 maja 2022 r., został przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 2  

Informacja z konsultacji społecznych projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach  

w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu w Mieście 

Suwałki. 

– Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja z konsultacji społecznych 

projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie określenia warunków i trybu 

finansowania rozwoju sportu w Mieście Suwałki, została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania 

rozwoju sportu w Mieście Suwałki.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że w projekcie uchwały 

zostało wprowadzonych kilka zmian, które wynikają również z opinii Rady Sportu. Wskazał, 

że w załączniku nr 1 do uchwały „sporty wiodące w mieście Suwałki” były wcześniej 

dzielone na seniorskie oraz dzieci i młodzieży, natomiast w obecnym projekcie uchwały 

takiego podziału już nie ma, co pozytywnie zaopiniowała Rada Sportu. Następnie powiedział, 

że w załączniku nr 2 pojawiły się dwie zmiany. Jedna dotyczy zwiększenia kwoty dotacji za 



3 
 

zdobycie I-III miejsca w mistrzostwach Europy/ świata „do 5 tys. zł” (tab. nr 1, pkt 2), 

natomiast druga - zmiany liczby punktów (tab. nr 1, pkt 9). 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 

projektem uchwały. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało  -  7 radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    1 radny  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia warunków i trybu 

finansowania rozwoju sportu w Mieście Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie „Raportu o stanie Miasta 2021”. 

– Raport stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 

„Raportem o stanie Miasta 2021”. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało  -   5 radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    3 radnych   

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała „Raport o stanie Miasta 2021”. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 5 

Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami w Suwałkach Sp. z 

o.o. za rok 2021.   

– Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Zbigniew Walendzewicz – Prezes PGO Sp. z o.o. w Suwałkach przedstawił pokrótce 

działania Spółki w 2021 r. Powiedział, że jeśli chodzi o zysk na koniec 2021 roku są to ok. 2 

mln zł. Wynika to z tego, że Spółka wygrała dwa przetargi na zagospodarowanie odpadów, co 

zaowocowało tym, że zarobiła na nich netto ok. 3 mln zł. Jak powiedział Zbigniew 

Walendzewicz 1 mln zł został przeznaczony na maszyny a 2 mln zł pozostały, jako zysk 

netto.  
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Następnie przypomniał, że PGO Sp. z o.o. będzie realizowało budowę spalarni, co będzie 

kosztowało 100 mln zł. Dodał, że Spółka będzie musiała wziąć kredyt z NFOŚ-u, bo jest taka 

możliwość na bardzo dobrych warunkach, jednak trzeba mieć pozytywny wynik finansowy. 

 

Tadeusz Czerwiecki zapytał, jak na dzień dzisiejszy wygląda stan odzysku 

wyselekcjonowanych śmieci i jak to się ma do wymogów określonych odgórnymi przepisami.  

  

Zbigniew Walendzewicz – Prezes PGO Sp. z o.o. w Suwałkach odpowiedział, że zgodnie z 

przepisami powinno to być na poziomie 20%, natomiast jest w okolicach 13%. Powiedział, że 

jest to odzysk z odpadów, które trafiają do Spółki. Dodał, że są jeszcze inne miejsca, które 

zajmują się skupem np. makulatury czy innych surowców.  

Podkreślił, że co roku Spółka zwiększa poziom. Dodał, że trwa budowa nowej instalacji, która 

ma na celu zwiększenie odzysku potencjalnych surowców wtórnych.  

Powiedział, że biorąc pod uwagę wszystkie podmioty, także prywatne, to poziom będzie 

bliski 20%, jednak – jak powiedział – nie posiada dokładnych danych w tym zakresie.  

 

Tadeusz Czerwiecki zapytał, jak wygląda zaawansowanie prac nad spalarnią.  

 

Zbigniew Walendzewicz powiedział, że kilka tygodni temu został złożony wniosek do 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska, który od strony merytorycznej został oceniony 

pozytywnie. NFOŚ zadał kilka pytań, natomiast firma, która przygotowywała projekt została 

zobligowana do udzielenia odpowiedzi.  

Dodał, że spodziewa się, że wniosek zostanie rozpatrzony w ciągu miesiąca. Podkreślił 

również, że w obecnej sytuacji ciężko przewidzieć koszty oraz ceny materiałów. Dodał, że 

największy koszt całej inwestycji stanowi zakup maszyn.  

 

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta dopowiedział, że Narodowy Fundusz 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej zwiększył alokację na konkurs, w ramach którego 

Miasto ubiega się o środki na budowę spalarni. Wcześniej był to 1 miliard zł, teraz 

zwiększono  

to do 3 miliardów. Z tego tak, jak poprzednio połowa to są dotacje, połowa to pożyczki. 

Dodał, że mimo wszystko informacja ta podnosi realność uzyskania dofinasowania.  

Powiedział, że na początku Miasto złożyło wniosek o 50 mln zł dotacji, ale z uwagi na 

sugestie NFOŚ-u co do przeszacowania wartości projektu, ze względu na wzrost kosztów 

Miasto będzie się starało uzyskać dodatkowe środki, jednak trzeba będzie się starać, aby nie 

przekroczyć kwoty 15 mln Euro, ponieważ jest to kwota graniczna. Poniżej tej kwoty dotacje 

przyznawane przez NFOŚ zależą tylko do NFOŚ-u, natomiast powyżej 15 mln wymagają już 

zgody Komisji Europejskiej, czyli przejścia odpowiedniej procedury.  

 

Tadeusz Czerwiecki dopytał czy ekolodzy z Oświęcimia nadal chcą uniemożliwić powstanie 

spalarni. 

 

Łukasz Kurzyna powiedział, że złożyli odwołanie od decyzji i jest ono rozpatrywane w tej 

chwili w Samorządowym Kolegium Odwoławczym. Powiedział, że ma nadzieję, że wynik 
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będzie pozytywny dla Miasta, ponieważ zarzuty ekologów były natury bardzo ogólnej i nie do 

końca znajdowały potwierdzenie w rzeczywistości.  

 

Wojciech Pająk zapytał, na ile inwestycja, która jest w toku zwiększy poziom odzysku w 

Suwałkach? 

 

Zbigniew Walendzewicz powiedział, że to pytanie do mieszkańców miasta, ponieważ 

poziomy zwiększą się wtedy, kiedy będzie lepsza segregacja.  

Dodał, że w tej chwili, jeśli z Suwałk trafia 30 tys. ton odpadów, to z tego ok. 24 tys. stanowią 

odpady zmieszane.  Powiedział, że to jest największy problem. Jeśli Spółka dostanie lepszy 

strumień, wówczas mając nowoczesną instalację, więcej będzie można wysegregować. 

Powiedział również, że w tej chwili Spółka rozpoczęła prace nad uzyskaniem certyfikatu, 

który będzie wpływał na polepszenie recyklingu. Dodał, że dzięki temu w połowie 2023 roku 

w Suwałkach nie powinno być większych problemów, jeśli chodzi o uzyskanie odpowiednich 

poziomów recyklingu. 

Zaapelował, aby mieszkańcy segregowali śmieci, ponieważ wówczas koszty funkcjonowania 

są mniejsze, co przekłada się na to, że opłaty dla mieszkańców nie będą tak wzrastały, jak do 

tej pory.  

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że apele do mieszkańców są wciąż, jednak temat segregacji 

jest trudny i złożony. Dodał, że jeśli odpowiednie wskaźniki nie będą uzyskiwane, wówczas 

kary dla Miasta są duże. Zapytał, czy można coś poprawić w kontekście segregacji na terenie 

zakładu, np. dodatkowe linie?  

 

Zbigniew Walendzewicz odpowiedział, że linia, która w tej chwili będzie budowana jest 

nowoczesna i powstanie w systemie „projektuj i buduj”. Dodał, że każda maszyna do pracy 

potrzebuje energii, co przy obecnych cenach przekłada się na koszty funkcjonowania zakładu. 

Powiedział, że trzeba mieć dobrą instalację, apelować do mieszkańców o dobrą segregację 

oraz szukać dodatkowych źródeł, które mogą wpływać w sposób realny na zwiększenie 

poziomu recyklingu.  

Podkreślił, że jego pomysłem było np. uzyskanie tzw. certyfikatu nawozowego, dzięki czemu 

będzie można zwiększać poziomy i miasto nie będzie płaciło milionowych kar.  

 

Bogdan Bezdziecki wspomniał, że skontaktowała się z nim osoba, która zajmuje się 

sprawami sortowania śmieci i wprowadza innowacyjną metodę segregacji odpadów na 

poziomie osiedli.  

 

Tadeusz Czerwiecki przedstawił na czym polega proponowana metoda. Chodzi o jeden 

punkt zbiórki na osiedle, mniej więcej na tysiąc mieszkańców. Powiedział, że tutaj już 

przepisy budowlane ograniczają tę możliwość, ponieważ śmietnik powinien się znajdować w 

odległości nie większej niż 80 metrów od klatki schodowej. Następnie wspomniał o tym, że 

koszty osobowe takiego rozwiązania są bardzo duże, ponieważ jeśli punkt miałby być czynny 

7 dni w tygodniu np. od 5:00 do 22:00, to powinno zostać zatrudnionych 6-8 osób. Do tego – 

jak zaznaczył – dochodzi koszt zużycia energii i wybudowania obiektu.  



6 
 

 

Jerzy Gałązka – p.o. Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej 

powiedział, że do tego wszystkiego należy również doliczyć koszty odbioru odpadów. Dodał, 

że do selektywnego odbioru śmieci należy wypuścić cztery samochody.  

Przyznał, że być może poziom selekcji rzeczywiście byłyby większy, jednak koszty 

zastosowania takiego rozwiązania są ogromne. Stwierdził, że jeśli Miasto miałoby wydać tak 

duże pieniądze, to lepiej byłoby je przeznaczyć na dofinansowanie Przedsiębiorstwa 

Gospodarki Odpadami oraz zakup sprzętów, które pomagają w lepszej selekcji.  

 

Wojciech Pająk zgodził się z tym, że koszty działania takiego systemu są ogromne. Dodał, 

że kilka lat temu ten system był analizowany w Krakowie i okazało się, że w warunkach 

dużego miasta jest to nierealne. Dodał, że być może w małych miasteczkach dałoby się 

wprowadzić taki system, jednak z pewnością nie jest to rozwiązanie systemowe dla każdego 

miasta.  

Podkreślił, że badania nad tym, jak selektywnie odzyskiwać śmieci wskazują, że najlepiej u 

źródła, czyli segregując je w mieszkaniach i żadna maszyna nie zrobi tego tak dobrze, jak 

mieszkańcy.  

 

Zbigniew Walendzewicz powiedział, że instalacja, którą można porównać do instalacji w 

Suwałkach jest ta w Grajewie, jednak tam główny teren to teren wiejski. Dodał, że jeśli się 

porówna udział odpadów zbieranych selektywnie do odpadów zbieranych w sposób 

zmieszany to okazuje się, że na wsiach ludzie segregują śmieci. Jak zaznaczył, łatwo tam 

zidentyfikować osoby, które tego nie robią, natomiast w mieście najgorzej jest w 

spółdzielniach mieszkaniowych, gdzie śmieci oddaje się anonimowo.  

 

Tadeusz Czerwiecki powiedział, że tak to będzie wyglądało dopóki nie będzie 

indywidualnego oznakowania worków na śmieci. Dodał, że jest taki system, jednak 

wprowadzenie go jest kosztowne.  

 

Anna Gawlińska powiedziała, że najbardziej mobilizują kary finansowe, jednak – jak 

dodała- nie wie, w jaki sposób można byłoby sprawdzać kto na osiedlach segreguje śmieci a 

kto tego w ogóle nie robi.  

 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja z działalności 

Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami w Suwałkach Sp. z o.o. za rok 2021, została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 6 

Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Suwałkach  

Sp. z o.o. za 2021 rok.  

– Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Eugeniusz Przybysz – Prezes PGK Sp. z o.o. w Suwałkach powiedział, że rok 2021 nie 

odbiega szczególnie od lat poprzednich. Spółka prowadziła działalność w niezmienionym 

zakresie, nie było też istotnych zmian w zatrudnieniu. Tym co wyróżniło poprzedni rok od lat 

ubiegłych był fakt, że Spółka sprzedała nieruchomość przy ul. Grunwaldzkiej, co 

zniekształciło wynik finansowy, który jest zawarty w materiale. Spółka uzyskała ze sprzedaży 

tej nieruchomości 3,5 mln zł. Z tych środków Spółka zapłaciła kredyt, który został 

zaciągnięty na budowę hali targowej przy ul. 1 Maja i kupiła dwie nowe śmieciarki do 

odbioru odpadów. Z pozostałych środków Spółka chciała zakupić jeszcze trzecią śmieciarkę, 

jednak w związku z obecną sytuacją na rynku energetycznym i gazowym oraz ustawą o 

elektromobilności, która wyklucza zakup śmieciarek diesel, trudno podjąć decyzję o zakupie 

sprzętu. 

 

Kamil Lauryn zapytał o targowisko miejskie i o to czy wszystkie miejsca handlowe na 

nowej hali są zajęte. 

 

Eugeniusz Przybysz powiedział, że hala targowa nie jest w pełni zajęta. Sytuacja najlepiej 

wygląda w segmencie mięsnym, gdzie tylko dwa pomieszczenia są jeszcze do wynajęcia. 

Następnie powiedział, że nie najgorzej wygląda w segmencie C, gdzie są jeszcze trzy lokale 

do wynajęcia, natomiast źle jest w środkowym segmencie, gdzie do wynajęcia jest ponad 

połowa lokali.  

 

Kamil Lauryn zapytał, jak długo ma miejsce taka sytuacja.  

 

Eugeniusz Przybysz odpowiedział, że dobra sytuacja na hali targowej była przez pierwsze 

dwa lata funkcjonowania, natomiast później z roku na rok się pogarszała a istotne tąpnięcie 

nastąpiło w okresie pandemii, kiedy nie tylko na hali targowej, ale w ogóle na targowisku 

szereg podmiotów gospodarczych zamknęło swoją działalność i już nie otworzyło jej 

ponownie. 

 

Kamil Lauryn dopytał, czy są podejmowane jakieś działania, aby zapełnić halę targową. 

 

Eugeniusz Przybysz powiedział, że jak najbardziej Spółka jest zainteresowana tym, aby jak 

najwięcej podmiotów prowadziło działalność na hali targowej a w związku z tym wciąż są 

podejmowane próby znalezienia najemców. Jak powiedział lokalizacja nie wzbudza 

zainteresowania i nie udało się jeszcze znaleźć zainteresowanych podmiotów.  

 

Kamil Lauryn zapytał czy nie były brane pod uwagę takie rozwiązania jak np. brak opłaty za 

czynsz przez pierwsze trzy miesiące. Podkreślił, że nie może być tak, że Miasto zbudowało 

halę, która stoi pusta.  

 

Eugeniusz Przybysz powtórzył, że Spółka szukała podmiotów, które byłyby zainteresowane 

najmem, jednak takich zainteresowanych nie ma. Dodał, że Zarząd jest skłonny do pewnej 

elastyczności przy podejmowaniu działalności, jednak nie może być ona zbyt daleko 

posunięta biorąc pod uwagę te podmioty, które już prowadzą działalność.  
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Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja z działalności 

Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Suwałkach Sp. z o.o. za 2021 rok, została 

przyjęta. 

 

 

 

 

Ad pkt. 7 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w 

Suwałkach w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Suwałki 

dotyczących Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2023 rok. 

– Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja z konsultacji społecznych 

dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie konsultacji 

społecznych z mieszkańcami Miasta Suwałki dotyczących Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego na 2023 rok, została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami 

Miasta Suwałki dotyczących Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2023 r.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

  

 

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że zmieniła się ustawa  

o samorządzie gminnym w zakresie możliwości formułowania uchwał dotyczących budżetu 

obywatelskiego. Projekt różni się od tego, który został przyjęty w ubiegłym roku a który 

również budził pewne kontrowersje ze strony nadzoru prawnego Wojewody Podlaskiego. 

Dodał, że w międzyczasie zmieniła się ustawa i pojawiła się możliwość dzielenia na pule,  

co zostało uczynione. Powiedział również, że w ramach konsultacji roboczych, projekt 

uchwały został skonsultowany z nadzorem prawnym Wojewody i Miasto dostało informację, 

że projekt ten spełnia oczekiwania i jest zgodny z obecnie obowiązującym kształtem ustawy  

o samorządzie gminnym, dlatego nie powinien być kwestionowany przez służby Wojewody 

w ramach rozstrzygnięć nadzorczych.   

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 

projektem uchwały. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało  -   7 radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    1 radny  
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie konsultacji społecznych  

z mieszkańcami Miasta Suwałki dotyczących Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego  

na 2023 r.   

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

 

 

Ad pkt. 9 

Wolne wnioski. 

 

Anna Gawlińska zapytała, jak wygląda sprawa klonu przy ul. Franciszkańskiej, gdzie 

zaplanowano przebudową drogi. Powiedziała, że mieszkańcy napisali petycję, aby to drzewo 

nie zostało wycięte, ona również dołącza się do tej prośby.  

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta potwierdził, że wpłynęła petycja z dużą 

liczbą podpisów mieszkańców. Jak powiedział, obecnie trwa analiza tego, czy drzewo można 

zachować i wygląda na to, że będzie to możliwe. Dodał, że drzewo to koliduje z ciągiem 

pieszo-rowerowym, który został zaprojektowany przy ul. Franciszkańskiej, jednak są pewne 

możliwości, aby drzewo uratować i w takim kierunku działa Miasto.  

Kamil Lauryn powiedział, że wiadomo, że ruszyła modernizacja boisk przy Szkole 

Podstawowej nr 7 i przy Szkole Podstawowej nr 2. Dodał, że nawierzchnia tych boisk została 

zdjęta i zwinięta w rolki leży już od dłuższego czasu i żadne inne prace nie są tam 

prowadzone. Jak powiedział, boisko przy SP nr 7 zostało wyłączone z użytku już jakiś czas 

temu, jednak przy SP nr 2 nie jest to zasadne. Zapytał, dlaczego firma tak szybko zdjęła 

nawierzchnię a teraz nic tam się nie dzieje. Dodał, że przecież trwa jeszcze rok szkolny i 

dzieci mogłyby jeszcze korzystać z tego boiska. 

Łukasz Kurzyna odpowiedział, że Miasto miało duże naciski ze strony wykonawców, którzy 

złożyli oferty w przetargu na prace w ramach projektu finansowanego z Polskiego Ładu, aby 

jak najszybciej po podpisaniu umowy przekazać im plac budowy. Chodzi o te dwa 

wspomniane boiska oraz modernizację obiektu w SP nr 5. Place budowy zostały przekazane 

od razu po podpisaniu umowy. Od tego momentu pełną odpowiedzialność za to co się dzieje 

na terenie danego obiektu ponosi wykonawca, który przejął od Miasta plac budowy. W tym 

momencie wskazane boiska są placami budowy, więc jakiekolwiek uprawianie sportu jest tam 

zakazane. Jeśli chodzi o prowadzenie prac, wykonawca prowadzi je w takim tempie, jakie 

uznaje za stosowne. Przyznał, że wykonawca szybko przystąpił do zdejmowania nawierzchni, 

jednak od dłuższego czasu nie widać tam żadnych innych prac. Dodał, że wykonawcy mają 

kilka miesięcy na realizację inwestycji, jednak przedstawiciel firmy, która wygrała przetarg 

deklarował, że chce wykonać prace jak najszybciej i pod koniec lipca oddać obiekty do 

użytku. Wyraził nadzieję, że wykonawca wywiąże się z tej deklaracji, jednak dodał, że z 

formalnego punktu widzenia wskazane obiekty są w tej chwili placami budowy, które 

powinny być odpowiednio zabezpieczone przed dostępem osób trzecich. Jak powiedział z 
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tego, co wie jest z tym problem przy SP nr 7, dlatego też wykonawca został poinformowany, 

aby odpowiednio zabezpieczyć plac budowy, aby nie było tam wstępu.  

Kamil Lauryn powiedział, że przy SP nr 2 plac budowy też nie jest odpowiednio 

zabezpieczony i dzieci korzystają z nawierzchni.  

Łukasz Kurzyna zapewnił, że będzie interwencja w tej sprawie u wykonawcy.   

Kamil Lauryn powiedział następnie, że dociera do niego wiele sygnałów od mieszkańców 

dotyczących ronda przy ulicach E. Plater i Bulwarowa, że jest w katastrofalnym stanie.  

Podkreślił, że wie, iż jest planowana modernizacja tego ronda, jednak zapytał, czy jest szansa, 

aby naprawić w tym miejscu nawierzchnię teraz, ponieważ jest ona w bardzo złym stanie.  

Łukasz Kurzyna przypomniał, że w zeszłym roku remont tego ronda był ujęty w budżecie, 

jednak po przetargu, gdzie kwota znacznie przekraczała środki, którymi Miasto dysponowało, 

zapadła decyzja o rezygnacji z tej inwestycji. Jak powiedział na dzisiaj nie widzi możliwości 

wygospodarowania takiej kwoty w obecnym budżecie, mając świadomość, że inwestycja 

byłaby jeszcze droższa niż to było w ofertach złożonych w zeszłym roku. Dodał, że jedyne co 

można spróbować, to punktowe naprawy w ramach środków, którymi dysponuje Zarząd Dróg 

i Zieleni.  

Kamil Lauryn poprosił w imieniu mieszkańców o interwencję. 

Łukasz Kurzyna powiedział, że sygnał przyjmuje. Dodał, że Miasto jest zaskoczone 

ostatnimi wynikami przetargu, który przeprowadzał ZDiZ w ramach dokończenia prac na ul. 

Raczkowskiej. Dotacja z budżetu państwa wynosiła 1,2 mln zł, z własnych środków również 

przeznaczonych było na to 1,2 mln zł i sądzono, że taka kwota będzie wystarczająca, 

tymczasem złożone oferty przekraczają 3,2 mln zł. Dodał, że Miasto spróbuje jeszcze raz 

ogłosić przetarg z okrojonym zakresem prac, ponieważ nie uda się znaleźć z budżecie 

brakującej kwoty. Podkreślił również, że to zadanie miało być realizowane ze środków 

remontowych, którymi dysponuje ZDiZ. Dodał, że w tym roku środki na remonty są skromne 

i duża część z nich została już wykorzystana na wiosenne remonty.  

Anna Gawlińska zapytała o system hulajnóg w mieście. Powiedziała, że miały być 

wyznaczone strefy, gdzie te hulajnogi powinny być odstawiane a wygląda to tak, że hulajnogi 

są pozostawiane gdziekolwiek, również np. na środku ciągów pieszo-rowerowych i nie ma za 

to żadnych konsekwencji. Zapytała czy coś w tym kierunku jest robione czy ewentualnie 

będzie zrobione, ponieważ stwarza to zagrożenie.  

Łukasz Kurzyna powiedział, że jeszcze zanim system formalnie ruszył, Miasto miało 

świadomość, że będzie to powodowało duże utrudnienia, dlatego sugerowało właścicielom, 

firm, które chciały ten system uruchamiać w mieście, żeby zrobiły to w oparciu o stacje w 

wyznaczonych miejscach tak, jak działa to w przypadku rowerów miejskich. Dodał, że 

niestety właściciele tych podmiotów wybrali inny model a Miasto nie może narzucać 

pewnych rozwiązań podmiotom gospodarczym i dlatego w Suwałkach jest podobny problem, 

jak w innych miastach w Polsce, gdzie zostały wdrożone hulajnogi, a mianowicie, że są one 

porzucane w różnych miejscach np. na chodnikach, na przejściach itp. Zaznaczył, że dyrektor 
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ZDiZ szuka z radcą prawnym możliwości interwencji, chociaż – jak dodał – widząc na 

przykładach innych miast, chyba nie ma zbyt wielu możliwości. 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że jeśli się korzysta z aplikacji, na podstawie której można tę 

hulajnogę wypożyczyć, to jest tam informacja o czerwonych strefach, w których tych 

hulajnóg nie powinno się zostawiać. Dodał, że trzeba zasięgnąć informacji, czy operatorzy 

mają jakikolwiek system kar za pozostawianie hulajnóg w miejscach do tego nie 

przeznaczonych. Powiedział, że to tutaj powinien być pierwszy krok, jeśli chodzi o 

dyscyplinowanie osób wypożyczających hulajnogi. Podkreślił, że powinno się porozmawiać z 

właścicielami, czy oni cokolwiek w tym kierunku robią. 

Wojciech Pająk powiedział, że wczytał się w regulamin jednej z firm wypożyczających 

hulajnogi i jest tam zapis o karze finansowej. Jak powiedział, jest ona łatwa do ścignięcia z 

karty płatniczej, którą podpina się pod konto i według regulaminu operator może taką karę 

nałożyć za źle zaparkowaną hulajnogę. Dodał, że na pewno samorząd może zgłosić pewne 

kwestie do operatora. Powiedział również, że operator może łatwo sprawdzić, czy hulajnoga 

jest dobrze zaparkowana, ponieważ aby ją oddać, należy przesłać zdjęcie – dodał, że tak 

wygląda sytuacja w sieci, której regulamin czytał. Jak zaznaczył teoretycznie powinno to 

wyglądać tak, że operator jest obciążany mandatem za źle zaparkowaną hulajnogę, natomiast 

operator może nałożyć karę na użytkownika.  

Łukasz Kurzyna poprosił radnych o informację, jeśli maja wiedzę, jak w innych miastach 

wygląda sytuacja z wypożyczaniem hulajnóg i karami za nieprawidłowe parkowanie. Dodał, 

że w informacji, które posiada wynika, że samorząd może prosić operatora, żeby postąpił w 

określony sposób, jednak nie ma narzędzia prawnego, żeby fizycznie wyznaczyć strefy, w 

których te hulajnogi mają być zaparkowane. Zaznaczył, że nie spotkał się z aktami 

podejmowanymi np. przez rady miejskie, które w jakiś sposób ograniczałyby tego typu 

działalność. 

Wojciech Pająk powiedział, że radni Klubu „Łączą nas Suwałki” dyskutowali na ten temat i 

przekażą swoje sugestie, w jaki sposób można z operatorami opracować rozwiązanie dla 

Suwałk.     

Bogdan Bezdziecki dodał, że jeden z operatorów ma w aplikacji widoczne czerwone strefy, 

gdzie nie powinno się zostawiać hulajnóg, bo z nich nie będą one odbierane. Zastanawiał się 

jednak, czy takim osobom są naliczane kary i operatorzy je egzekwują czy lepiej jest im nie 

zniechęcać potencjalnych klientów i tych kar nie naliczają. 

Łukasz Kurzyna powiedział, że poprosi dyrektora ZDiZ, aby doprowadził do spotkania z 

operatorami, jako zarządca dróg i spróbował te kwestie poruszyć oraz przekazać po raz 

kolejny oczekiwania ze strony Miasta.  

Bogdan Bezdziecki zapytał następnie o kwestie Aquaparku odnośnie pracowników itp.  

Waldemar Borysewicz – dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji w Suwałkach powiedział, że 

trwają negocjacje z pracownikami i dotyczą przede wszystkim podwyżki zasadniczej płacy 

oraz pracy w soboty i niedziele. Stwierdził, że sprawa zostanie rozwiązana w ciągu 

najbliższych kilku dni. Dodał również, że w grę wchodzą również dwa kąpieliska – Zalew 



12 
 

Arkadia oraz kąpielisko w miejscowości Krzywe. Jak powiedział, jeśli chodzi o zalew raczej 

nie ma tam zagrożenia, natomiast w Krzywym sprawa jeszcze się wyjaśni. Jak zaznaczył, 

część osób zatrudnionych na umowę zlecenie opuszcza Suwałki, ale prowadzi rozmowy z 

osobami, które wkrótce ukończą kursy ratownika wodnego w Wodnym Ochotniczym 

Pogotowiu Ratunkowym, więc – jak zapowiedział – ta sprawa będzie się rozgrywała do końca 

czerwca.  

Bogdan Bezdziecki zasugerował, aby za podwyżką wynagrodzeń szło też bardziej sumienne 

wykonywanie obowiązków. Poprosił, aby zwracać na to uwagę.  

Waldemar Borysewicz powiedział, że jeżeli chodzi o zwiększenie płac OSiR idzie w dwóch 

kierunkach – jedno to zwiększenie płacy zasadniczej a drugie to zwiększenie dodatku 

motywacyjnego za aktywność i przestrzeganie obowiązków, aby mocno pilnowali 

bezpieczeństwa.    

 

Więcej wolnych wniosków nie zgłoszono. Na tym protokół zakończono.   

 

 

     Przewodniczący  

                                                                             Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

                            Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

                                      Bogdan Bezdziecki 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 

 


